
رویداد امروزسه شنبه 14 تیر 1401  5 جولای 2022   شماره 21078

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: معتقد هستیم در 
شرایط جدید فرمت های منطقه ای باید مود توجه 
قرار بگیرد. در سفر هفته گذشته به آنکارا توافق 
کردیم نشست سه جانبه ایران، ترکیه و آذربایجان 

را در تهران در سطح وزرای خارجه برگزار کنیم.
به گزارش ایلنا، حســین امیرعبداللهیان در نشست خبری 
مشترک با جیحون بایراموف گفت: سفر همکارم خوبم بنا به 
دعوت اینجانب و در چهارچوب رایزنی های مستمر انجام شد. 
من قبل از هر چیز مایلم سالگرد تولد جناب آقای بایراموف را 
به ایشان تبریک بگویم. در چهارچوب مذاکرات امروز طیف 
گســترده ای از موضوعات دوجانبه را مورد بحث قرار دادیم. 
روسای جمهور طی ده ماه گذشته دو دیدار با یکدیگر داشتند و 
در جریان این دو دیدار و به ویژه دیدار هفته گذشته در خصوص 
مرحله جدید توســعه مناســبات گفت وگوهای رو به جلویی 
داشتیم. امروز بار دیگر موضوع تمامیت ارضی کشورها از جمله 
جمهوری آذربایجان مورد تائید ما قرار گفت و حمایت خودمان 

را از فرآیند حل و فصل مناقشات با ارمنستان اعلام کردیم.  
وی ادامه داد: ایران از ابتدای مناقشه قره باغ همواره آمادگی 
خود را در خصوص حل و فصــل بحران از طریق گفت وگو 
اعلام کرده است و این حمایت وجود دارد تا مسائل باقیمانده نیز 
بر مبنای احترام به تمامیت ارضی طرفین و از طریق گفت وگو، 
حل و فصل شود. معتقد هستیم در شرایط جدید فرمت های 

منطقه ای باید مود توجه قرار بگیرد. در سفر هفته گذشته به 
آنکارا توافق کردیم نشست سه جانبه ایران، ترکیه و آذربایجان 
را در تهران در سطح وزرای خارجه برگزار کنیم. امروز با برادرم 

جیحون هم در خصوص زمان توافق خواهیم کرد. 
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از این نشست گفت: ما 
در ده ماه گذشته از مرحله سوءتفاهمات به خوبی عبور کرده ایم. 

امیرعبداللهیان گفت: در این نشست آمادگی رئیس جمهور 
آذربایجان برای ســفر به تهران را دریافــت کردیم و درباره 
سفر رســمی رئیس جمهور آذربایجان در ادامه نشست امروز 
پیشنهادات را بررسی خواهیم کرد و از همین جا به الهام علی 

اف برای سفر به ایران خوشامد می گویم.
وزیر امور خارجه کشورمان گفت: انرژی و ترانزیت دو موضوع 

مهم در همکاری های اقتصادی دو کشور است. وزیر نیروی 
ایران در سفری که در هفته جاری به آذربایجان خواهد داشت و 
برنامه ریزی این سفر انجام شده در خصوص بهره برداری از سد 

خدآفرین و سد قیز قلعه سی اقدام خواهد کرد.
وی ادامه داد: گفت وگوهای مهمی در این رابطه بین رؤسای 
جمهور دو کشور هفته گذشته انجام شد. معتقدیم با توجه به 
ورود به گرمای تابستان هر چه سریع تر این دو پروژه بین دو 
کشــور که به مرحله نهایی رسیده باید مورد بهره برداری قرار 
گیرد. تبادل برق بین دو کشور در فصول پرمصرف و با هدف 
تقویت امنیت انرژی بین ایــران و جمهوری آذربایجان مورد 
توافق دو کشور قرار گرفته است که در جریان سفر وزیر نیروی 

ایران به باکو نهایی خواهد شد.
وی افزود: درباره مســائل زیست محیطی پیرامون رود ارس 
صحبــت کردیم. یکی از نگرانی های اســتان های مرزی ما 
آلوده شدن رودخانه مرزی است و نگرانی های زیست محیطی 
که در بحث رود ارس ایجاد شــده و بخشی از این آلودگی ها 
مورد بررســی در حوزه تخصصی محیط زیست قرار گرفته و 
ریشه های آن در داخل ایران و آذربایجان مورد شناسایی قرار 
گرفته و امیدواریم در این مسیر بتوانیم اقدامات موثری را انجام 

دهیم.
امیرعبداللهیان گفت: خرســندیم در ماه های گذشته شاهد 
جهش در حجم تبادل تجاری دو کشــور بودیم و امیدواریم 

بــا گفت وگوهای امروز، بخش های تجــاری و اقتصادی در 
بخش های خصوصی و دولتی نسبت به افزایش هر چه بیشتر 
حجم تبادل تجاری اقدام کنند. توافق کردیم اقداماتی را انجام 
دهیم که مردم دو کشــور از امضای اسناد و رفت و آمدها به 

صورت ملموس و عینی احساس پیشرفت کنند.
وی ادامه داد: در هفته های گذشــته وزیر فرهنگ جمهوری 
آذربایجان به تهران سفر و با همتای خود گفت وگوهای مثبت و 
رو به جلویی را انجام داد. در بهار گذشته از مرحله سوءتفاهمات 
عبور کردیم و اکنون در مرحله پیشرفت فزاینده مناسبات همه 

جانبه در راستای منافع دو کشور هستیم.
وزیر امور خارجه در پایان این نشســت گفت: اجازه دهید از 
فرصت حضور رسانه ها اســتفاده کنم و به آقای خطیب زاده 
سخنگوی پیشــین وزارت امور خارجه خسته نباشید بگویم. 
همکارم آقای بایراموف شاهد بود سال گذشته که دچار تنش 
رســانه ای در روابط دو کشور شده بودیم توافق کردیم کمیته 
رسانه ای مشترک به ریاست سخنگویان وزارت خارجه دو کشور 
ایجاد کنیم و آقای خطیــب زاده و تیم همکاران آن در حوزه 
دیپلماسی عمومی در وزارت خارجه به من و جیحون کمک 
کردند که تنش های رســانه ای را در روابط دو کشور کاهش 
دهیم. به ســخنگوی جدید وزارت خارجه تبریک می گویم و 
امیدوارم در مرحله جدید با نشاط تر از گذشته هماهنگی ها ما 
و ارتباط اصحاب رسانه با خارج از کشور حفظ شود و ارتقا یابد.

امیرعبداللهیان در نشست خبری مشترک با وزیر امور خارجه آذربایجان:

از مرحله سوءتفاهمات عبور کردیم

عضو کمیسیون صنایع و معادن:
 نباید همه هزینه افزایش قیمت خودرو

 از جیب مردم جبران شود
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با اشاره به اینکه چرا وقتی قیمت ها 
بالا می رود مردم باید هزینه آن را بپردازند، گفت: خودروسازان در ایران از 
دولت و ملت یارانه می گیرند و مسائل مربوط به خودرو چند بعدی است و 

باید به همه ابعاد مسائل در این حوزه توجه کرد.
به گزارش اقتصادآنلاین، علیرضا سلیمی در رابطه با نظرات اخیر خودروسازان کشور مبنی بر 
زیان ده بودن طرح فروش خودرو برای آنها و درخواست افزایش قیمت تولیداتشان، گفت: چطور 
وقتی قیمت دلار افزایش پیدا می کند خودروسازان قیمت تولیدات را بالا می برند و چرا وقتی 
قیمت دلار کاهش می یابد قیمت هایشان را کاهش نمی دهند؟وی در ادامه با بیان اینکه چرا 
وقتی قیمت ها بالا می رود مردم باید هزینه آن را بپردازند؟ تصریح کرد: خودروسازان اشاره دارند 
که ماشین آلات آنها فرسوده است و به روز نیست که روشن است که این مساله باعث افزایش 
هزینه ها می شود، حال چرا باید مردم این هزینه را از جیبشان بدهند؟عضو کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس یازدهم با بیان اینکه اینها مجموعه مسائلی است که نباید همه از جیب مردم 
جبران شود، گفت: نکته مهم تر این است که خودروسازان در ایران از دولت و ملت یارانه می 
گیرند و زمانی که خودرو نمی خریدند مجلس 5000 میلیارد تومان به خودروسازان کمک کرد، 
یادشان باشد کجای دنیا اینگونه به خودروساز یارائه می دهند؟ آیا این یارانه نیست که خودرو 
ثبت نام می کنند و پول را از مردم جلوتر می گیرند، کجای دنیا اینگونه است؟ در سایر نقاط دنیا 
اینگونه است که خودرو را به صورت قسطی ارائه می کنند و در درازمدت پول آن را می گیرند. 
سلیمی در پایان تاکید کرد: نباید مسائل را ساده گرفت و یک بعدی نگاه کرد، بلکه این مسائل 

چند بعدی است و باید به همه ابعاد مسائل در این حوزه توجه کرد.

میوه های داخلی گران تر از میوه های وارداتی شدند
در حالی که فصل اوج عرضه میوه رسیده،  اما قیمت  میوه در اوج قرار دارد، 
سه دلیل عمده برای گرانی قیمت میوه مطرح است، برخی میوه های داخلی از 

وارداتی هم گران تر شده است.
به گزارش خبرآنلاین به نقل از فارس ، بازار میوه فروشی ها این روزها با رسیدن به گرمای 
تابســتان داغ تر شده و قیمت های میوه بالاست، اگرچه تصور می شود که هر چه به فصل 
برداشت میوه ها می رسیم قیمت ها کاهشی باشد ،اما چنین نیست. تقریبا فصل نوبرانه ها به 
پایان رسیده و زمان اوج عرضه میوه به بازار است، اما خبری از کاهش قیمت ها دیده نمی شود. 
میوه ها کیلویی ۸0 هزار تومان و 50 هزا تومان و میانگین ۳5 هزار تومان دیده می شود که با 
درآمد طبقه متوسط و به پایین جامعه همخوانی ندارد.حتی میوه های صادراتی که بعضا چند قاره 
طی می شود تا به بازار ایران برسد نیز به گرد قیمت های داخلی نمی رسد، گزارشی که در زیر 
می خوانید از جنوبی ترین نقطه تهران تهیه شده که قیمت ها نسبتا پایین تر است، اما هر چه به 

شمال شهر می رویم میوه ها لاکچری تر و قیمت ها فضایی تر می شود.
این خبرها در حالی اســت که بر اساس آمارهای فائو ایران در تولید محصولات کشاورزی، 
زراعی و باغی در ۶۸ محصول کشاورزی جایگاه نخست تا پانزدهم جهان را دارد، در تولید میوه 
در خاورمیانه و شمال آفریقا مقام اول را داراست.سرانه تولید میوه در دنیا ۸0 کیلوگرم است و این 
رقم در کشور ما به ۲00 کیلوگرم می رسد. همچنین در سال های مختلف ایران رتبه هشتم تا 
دهم دنیا را در تولید میوه در اختیار دارد.پس اگر مشکل تولید در کشور وجود ندارد، دلیل این همه 
رشد قیمت ها در بازار چیست؟ آیا نظام بازاررسانی و توزیع ایراد دارد؟ هزینه های تولید در کشور 
بالاست و برای کشاورز نمی صرفد که به قیمت پایین بفروشد و یا اینکه نظارتی بر بازار نیست و 

هر کسی هر قیمتی که دوست داشته باشد می فروشد؟
گزارش میدانی از بازارهای میوه منطقه ۱۹ تهران حاکی اســت که قیمت های نســبت به 
هفته های اخیر رشد زیادی داشته، در حالی که هر چه به اوج عرضه میوه در تابستان نزدیک 
می شویم، باید این قیمت ها کاهش یابد، مثلا هندوانه نسبت به دو هفته گذشته دو برابر شده ، 
قیمت سایر میوه های تابستانه هم حدود ۱0 هزار تومان در هر کیلو رشد قیمت را نشان می دهد. 
قیمت گیلاس ۸0 هزار تومان است، اما موز وارداتی که بعضا پس از طی چندین قاره به کشور 
می رسد کیلویی ۳5 هزارتومان به فروش می رود.قیمت صیفی جات هم رشد عجیبی داشته 

سیب زمینی کیلویی ۱۷ هزار تومان، گوجه فرنگی کیلویی ۱5 هزار تومان به فروش می رسد.
در این میان جلوه میوه ای مانند آناناس وارداتی هم عجیب است که دانه ای ۸5 هزار تومان 
می فروشند و هنوز روشن نشده که دلیل واردات میوه های خارجی با این هم تنوع میوه ای که 
در کشور داریم به خاطر چیست؟ انبه هم کیلویی ۷5 هزار تومان به فروش می رسد که عمدتا 

وارداتی از پاکستان است.
افسار بازار میوه رها و نظارت تعطیل است

یک فروشــنده میوه در باره اینکه چرا قیمت ها اینقدر بالا است می گوید: نرخ خرید ها هم 
بالاســت همه چیز گران شده است و معلوم است که میوه را هم باید گران بفروشیم، وی از 
نشان دادن فاکتور خرید اجتناب می کند.بر اساس قانون مصوب اصناف، میوه فروشی ها مجازند 
تنها ۳0 درصد به قیمتی که از میادین مرکزی می خرند اضافه کنند، اما بررسی ها نشان می دهد 
که افزایش های بیش از ۱00 درصد هم وجود دارد در حالی که بعضا فاصله خرید تا فروش به 
دو کیلومتر هم نمی رسد.آنها گرانی اجاره مغازه ها را دلیل گرانفروشی شان مطرح می کنند که 
نسبت به سال گذشته به گفته آنها ۱00 درصد رشد کرده است و به همین دلیل هر چه از پایین 
به بالای شهر می رویم قیمت ها هم گرانتر می شود.بررسی های نشان می دهد که نظارتی بر 

صحت فاکتور ها و یا رعایت سقف ۳0 درصدی وجود ندارد.
نقش دلالی و واسطه گری در رشد قیمت ها

دلالی و واسطه گری اگرچه در نگاه اول درست و به معنی دلالت و راهنمایی است و زمانی 
شکل گرفته بود که مشکلات رساندن تولید به بازار را برطرف کنند، اما این روزها خودشان به 
مشکل تبدیل شده اند از مفهوم اصلی خود دور شده و بلای جان تولیدکننده و مصرف کننده 
شده است.دلالان از ابتدای زنجیره یعنی تولید، با خرید کردن به قیمت پایین از تولید کننده و 
فروش به قیمت بالا در بازار کار را آغاز می کنند، این دلالان بعضی موقع چند دست می شود 
تا به بازار برسد.مشاهدات حاکی است که در خود میدان مرکزی میوه و تره بار در جنوب تهران 
که محل عرضه میوه تولید کنندگان از استان های مختلف است دلالان زیادی وجود دارد که از 

شب تا صبح چندین بار میوه را بین خودشان دست به دست می کنند.
این دست به دست شدن ها در مورد میوه های خارجی مانند موز، انبه و آناناس بیشتر است و 
همین ها عاملی برای رشد قیمت می شود. تازه پس از اینکه مغازه دار میوه را از اینها می خرد آنها 
نیز افزایش خارج از مصوب اعمال می کنند و همین ها باعث می شود که قیمت های فضایی را 
در بازار شاهد باشیم.بررسی ها نشان می دهد که برخی میوه ها از سر مزرعه تا بازار ۳00 درصد 

رشد قیمت دارد و از میدان مرکزی میوه تا مغازه ۱00 افزایش می یابد.
تورم انتظاری مهمترین عامل رشد قیمت میوه

پس از اجرای طرح اصلاح یارانه ها که برای ۴ کالا اعمال شد اما در عمل سایر محصولات هم 
افزایش قیمت داشتند. استدلالی که از سوی فروشندگان مطرح می شد، این بود که این ۴ کالا 
در تولید برخی کالاهای دیگر هم نقش دارند و قیمت تمام شده آنها را افزایش می دهند که 
تاحدودی درست بود.اما بخش عمده ای از این افزایش قیمت به این دلیل بود که تورم انتظاری 
در جامعه ایجاد شد و هر صنفی انتظار داشت کالاهای آنها هم باید گران شود و در سایه عدم 
نظارت و یا سخت بودن نظارت این افزایش قیمت ها را دامن زدند که میوه هم جزو اینها بود و 

گرنه هیچ اتفاقی در صنف میوه قبل و بعد از اجرای اصلاح یارانه ها رخ نداده است.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:
 تقریبا تمامی تولیدات صنعت خودرو ایران

 از پلت فرم های تاریخ گذشته استفاده می کنند
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس معتقد است؛ تقریبا تمامی تولیدات صنعت خودرو 

ایران به غیر از خودروهای چینی، از پلت فرم های تاریخ گذشته استفاده می کنند.
مسلم صالحی در گفت و گو با بازار، پیرو مقوله سطح تاب آوری صنعت خودروسازی در حاکمیت 
سیاسی و نظام اجتماعی ایران، گفت: صنعت خودروسازی به دلیل ارزش و جایگاه ویژه آن در شبکه 
تولید صنعتی و خدمات پس از فروش و همچنین به لحاظ ارتباط گسترده با زنجیره های بالادستی و 

پایین دستی خود، یکی از شاخص های مهم توسعه  یافتگی محسوب می شود.
وی تصریح کرد: از میان تولیدات صنعت خودرو ایران هیچ کدام جدید محسوب نمی شوند. تقریبا 
تمامی تولیدات صنعت خودرو ایران به غیر از خودروهای چینی از پلت فرم های تاریخ گذشته استفاده 
می کنند.این نماینده مجلس بیان کرد: نکته جالب آنجاست که درصد قابل توجهی از این پلتفرم ها یا 
در هیچ مؤسســه ایمنی تایید نشده اند و یا از رده خارج و منسوخ شده اند.عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس با ذکر این نکته که فارغ از هیاهوهای سیاسی و اقتصادی و اجتماعی و بررسی برآیند عملکرد 
۶0 ساله این صنعت، چندین سوال در این بخش مطرح است، تصریح کرد: همواره در این بخش این 
 سوالات مطرح است که صنعت خودروسازی چه تاثیری در توسعه یافتگی یا توسعه نیافتگی ایران عزیز

 دارد؟
 آیا نظام اجتماعی کشور از تولیدات صنعت خودروسازی به یک غرور ملی رسیده است یا به درجه 
بالایی از بی اعتمادی توام با سرخوردگی دست یافته است؟ همچنین آیا پس از جاری سازی حجم 
وســیعی از حمایت های مادی و معنوی طی سالیان دراز، دستاوردهای حاصل به گونه ای است که 
حاکمیت سیاسی حاضر باشــد این تجربه را برای سایر صنایع بالادستی تکرار نکند؟وی بیان کرد: 
همچنین این ســوال مطرح است که آیا صنعت خودروسازی ته مانده ای از اعتماد بنفس را دارد که 
کماکان خود را نوزادی نیازمند حمایت های دولتی بداند. همچنین این سوال مطرح است که این صنعت 
سهم خود را در توسعه یافتگی یا توسعه نیافتگی کشور چقدر برآورد می کند؟ آیا در ادامه، سطح تاب آوری 

جامعه به گونه ای است که سیاست های حمایتی در آینده نیز توجیه پذیر باشد.
عضو کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: به واقع وقت آن رســیده است که صدای بلند، واضح و 
شفاف نظامات اجتماعی و اقتصادی کشور شنیده شود و با درس از روند گذشته، تغییر رویه جدی در 

سیاست های حاکمیتی در برابر صنعت خودروسازی صورت پذیرد.

اخبار کوتاه 

حجت الاسلام رئیسی گفت: هدف از اجرای طرح مدیریت 
هوشمند یارانه آرد و نان، اصلاح زیر ساخت ها و روش های 

پرداخت یارانه آرد و نان است.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت که یکشــنبه شب به ریاست رئیس جمهور تشکیل شد روند و نتایج 
اجرای طرح مدیریت هوشمند یارانه آرد و نان )مهیا( در استان های مختلف 
مورد بررسی قرار گرفت. در این جلسه گزارش وزارت امور اقتصادی و دارایی 
در زمینه دستاوردهای اجرای طرح مدیریت هوشمند یارانه آرد و نان مطرح 

و اعلام شد تا کنون 5۷ درصد نانوایی های کشور زیر پوشش این طرح قرار 
گرفته اند و قرار است تا پایان تیرماه این رقم به ۱00 درصد برسد.بر اساس 
همین گزارش برآوردهای اولیه نشان می دهد تا کنون ۴0 درصد یارانه آرد 
به ارزش سالانه معادل 50 هزار میلیارد تومان به صورت نان به مردم داده 
نمی شد و هدر می رفت، اما از این پس و در نتیجه اجرای این طرح به صورت 

حقیقی و در قالب خدمات دیگر به مردم باز می گردد.
در گزارش وزارت امور اقتصادی و دارایی آثار مثبت و ســازنده حکمرانی 
مبتنی بر داده ها و اطلاعات به عنوان یکی دیگر از ویژگی ها و نتایج اجرای 

طرح مدیریت هوشمند یارانه آرد و نان مطرح شد که نشان می دهد دولت 
هم اکنون اشراف کامل تری بر میزان هدررفت یارانه ها در زنجیره تامین آرد 
و نان بدست آورده است .حجت الاسلام رئیسی در این جلسه بار دیگر بر لزوم 
ثابت ماندن قیمت نان در سراسر کشور تاکید کرد و گفت: هدف از اجرای این 
طرح اصلاح زیر ســاخت ها و روش های پرداخت یارانه آرد و نان است و به 

هیچ عنوان افزایش قیمت نان مطرح نبوده و نخواهد بود.
رئیس جمهور با بیان اینکه موفقیت های طرح مدیریت هوشمند یارانه آرد و 
نان می تواند به عنوان الگو در اختصاص یارانه برای سایر بخش ها و در جهت 

شفاف ســازی اجرایی شود، تاکید کرد: اراده و تصمیم دولت بهینه سازی و 
منطقی کردن نظام یارانه ها در کشور با هدف جلوگیری از هدر رفت سرمایه ها 

است و این طرح پیگیری خواهد شد.

رئیسجمهور:

برثابتماندنقیمتناندرسراسرکشورتاکیدمیکنم

وزیر راه  و شهرســازی با اشاره به اهمیت تکمیل 
کریدور شــمال به جنوب و راه آهن رشت – آستارا 
گفت: حتی اگر ساختمان وزارت راه و شهرسازی را 
بفروشیم باید برای تکمیل این ۱۶۰ کیلومتر هزینه 
کنیم اما بودجه وزارت راه و شهرسازی حتی کفاف 

اتمام این پروژه را هم نمی دهد.
به گزارش اقتصاد آنلاین، رستم قاسمی در مراسم ورود ۳۱۹ 
دستگاه ناوگان نو و بازســازی  شده به شبکه ریلی اظهار کرد: 
مســاله حمل و نقل به ویژه حمل و نقل ریلی ایران از اهمیت 
بالایی برخوردار است چرا که ایران در جایگاهی ویژه ای از نظر 
ژئوپلتیکی قرار گرفته که فرصت های زیادی می تواند داشته باشد 
که اگر هوشــمندانه عمل کنیم تاثیر بسزایی در تولید ناخالص 

داخلی کشور دارد.
وی ادامه داد: از ســوی دیگر با توجه به کریدورهای موجود و 
در حال توسعه مسیر ترانزیت منطقه ای و بین المللی هستیم که 
می توانیم از مزایای زیاد آن از جمله درآمدزایی بالای آن استفاده 
کنیم اما اگر این فرصت مغتنم نشماریم شاید دیگر بازگشت آن 
ممکن نباشد چرا که کشورهای دیگر از جمله همسایگان ما از این 

فرصت استفاده کرده و کریدورهای جدیدی ایجاد خواهند کرد.
وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: امروز باید برای تحول بزرگ 
در حوزه حمل و نقل به ویژه حمل و نقل ریلی جهش تاریخی 
صورت بگیرد اما اگر در شــرایطی کــه دولت های قبل ۷0 تا 
۸0 کیلومتر راه آهن و آزادراه می ساختند ما آن را به ۱00 کیلومتر 

کنیم اتفاق خاصی رخ نخواهد داد، چرا که ترانزیت ریلی یک کالا 
از هندوستان به ایران، آذربایجان و فنلاند ۱۸ روز طول می کشد 
که از طریق مسیر معمول و همیشگی یعنی دریای سیاه و دریای 

سرخ این زمان تا دو ماه متفاوت است.
وی با اشاره به اهمیت تکمیل کریدور شمال – جنوب و راه آهن 
رشت _ آستارا گفت: راه آهن ۱۶0 کیلومتری رشت _ آستارا باید 
بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد حتی من در جمع مدیران و 
مسئولان این وزارتخانه بارها گفته ام که اگر ساختمان وزارت راه و 
شهرسازی را هم بفروشیم باید خرج این مسیر کنیم این در حالی 
است که بودجه راه و شهرسازی در یکسال هم کفاف تکمیل آن 
را نمی دهد. قاسمی در حال حاضر از طریق ترکمنستان به روسیه 
متصل هستیم و کشورهای جنوبی برای اتصال ریلی به روسیه 
پیشنهادهایی داده اند که می توان در این زمینه اتفاقات خوبی را 
رقم زد همچنین در روزهای گذشته ۱0 میلیون قرارداد حمل و 
نقل با روسیه امضاء کردیم و قرارداد خوبی با قزاقستان در این 

زمینه به امضاء رساندیم.
وزیر راه و شهرسازی با اشاره به این که در روزهای آتی با ترکیه 
هم در حال امضای قرارداد ترانزیتی هستیم، ادامه داد: به زودی 
طرحی در دولت در زمینه ترانزیت و توســعه حمل و نقل ارائه 
خواهیم داد تا با روش های پیشــنهادی تامین مالی کشور را در 
شرایط و وضعیت خوبی که قرار ندارد با تحول بزرگ و اساسی 
روبه رو کنیم که عمده تمرکز ما روی توسعه حمل و نقل ریلی 

است.

نماینده اردبیل در مجلس گفت: در اکثر وزارتخانه ها چارچوب و ضوابط خاصی 
برای انتصابات تعریف نکردند، یعنی یک نفر را که می آورند یا به صورت رفاقتی 
است یا به صورت سفارش شده. به نظر من شاید آقای رئیسی باید یک فکر 
دیگری بیندیشــد و نظارت جدی بر عملکرد وزرا داشته باشد. اطلاعات را 
هم خودشان از وضعیت موجود دارند اما اگر بخواهند ما به ایشان اطلاعات 

می دهیم.
صدیف بدری نماینده مردم اردبیل در مجلس در گفت وگو با ایلنا، درخصوص شــدت گرفتن 
استیضاح ها و انتقادات نسبت به عملکرد وزرا در مجلس، گفت: در قضیه استیضاح آقای فاطمی 
امین دغدغه ما به عنوان کسانی که تا آخرین لحظه پای استیضاح ماندیم و همینطور دغدغه 
سایر دوســتانی که امضای خود را پس گرفتند، رسیدگی به دغدغه ها و مشکلات مردم بود. 
مشکلاتی از جمله معیشت مردم، شرایط بازار، جامعه، بازار خودرو، تولید کیفی خودرو و مواردی 
دیگر از این دست که شرایط خوبی ندارند، مدنظر ما بود.وی ادامه داد: ما در عمل بعد از این مدتی 
که از حضور و فعالیت وزیر صمت سپری شده حرف ها، وعده ها و برنامه هایی که آقای فاطمی 
امین در زمان اخذ رأی اعتماد مطرح کردند را مشاهده نکردیم. همینطور در بحث کنترل بازار 
هم آن انتظاری که وجود داشت، محقق نشد.عضو کمیسیون عمران مجلس افزود: در خصوص 
استیضاح آقای فاطمی امین ما به قول آقای رئیس جمهور مبنی بر فرصت دوماهه برای تفکیک 
وزارتخانه تکیه کردیم و سعی می کنیم نگرانی های خود را در انتخاب وزیر جدید دنبال کنیم.وی 
خاطرنشان کرد: چیزی که روشن است این است که آقای فاطمی امین نتوانست این وزارتخانه 
را اداره کند، یا وزارتخانه بزرگ اســت و باید تفکیک شود یا دولت باید یک فرد توانمندتری را 
انتخاب می کرد و می آورد. برای این وزارتخانه یا بین رفقایشان چنین فردی را ندارند یا نمی خواهند 
دنبال فرد توانمند بروند. ضمن قدردانی از دولت در رابطه با این تصمیم، به نظر من شاید بشود 
با تفکیک وزارتخانه و معرفی دو وزیر به دغدغه مردم و نمایندگان جواب داد.بدری در پاسخ به 
سوالی درباره »انتصاب های رفاقتی«، عنوان کرد: در اکثر وزارتخانه ها چارچوب و ضوابط خاصی 

برای انتصابات تعریف نکردند، یعنی یک نفر را که می آورند یا به صورت رفاقتی می آورند یا به 
صورت سفارش شده می آورند. این باید یک چارچوب خاصی داشته باشد که مثلا معاون وزیر 
چه تخصص و چه تجاربی باید داشته باشد. ما با جوانگرایی صد در صد موافقیم اما نباید به بهانه 
جوانگرایی افراد خودشان را بیاورند. هرکسی از راه می رسد را مدیر کنند یا عضو هیات مدیره فلان 
شــرکت تخصصی صنعتی بگذارند، این ها جواب نمی دهد هم مردم می دانند هم ما می دانیم. 
بالاخره یک ضوابط و چارچوب خاصی باید داشــته باشد و تا آن چارچوب خاص تعریف نشود 

کارها نتیجه نمی دهد.
وی افزود: سازمان اداری استخدامی تعطیل است، این سازمان باید بیاید به این موضوع ورود کند، 
البته شرایط و ضوابطی دارد اما اجرا نمی کنند، اگر این شرایط فعلی گنگ است و روشن نیست، 
خب این را اصلاح کنند. مخصوصا شرکت های دولتی و هلدینگ های دولتی که دستشان باز تر 
است درخصوص آن ها سازمان اداری استخدامی باید ورود کند.نماینده اردبیل تصریح کرد: با این 
روندی که این دوستان دارند مدیر انتخاب می کنند،  اصلاح و بهبود رقم نخواهد خورد و امیدواری 
هم شاید کمتر باشد. به نظر من شاید آقای رئیسی باید یک فکر دیگری بیندیشد و نظارت جدی 
بر عملکرد وزرا داشته باشد. اطلاعات را هم خودشان از وضعیت موجود دارند اما اگر بخواهند ما 

به ایشان اطلاعات می دهیم. 
بدری در پاسخ به این سوال که »به نظر شما اکنون چند وزارتخانه نیاز به این دارد که از سوی 
رئیس جمهور برای کارآمدی بیشتر مورد پرسش قرار گرفته و حتی تذکر دریافت کند؟«، گفت: به 
نظر من آقای رئیس جمهور باید حواسشان به تمام وزارتخانه ها باشد، سوال و جواب کند و گزارش 
بخواهد. شاخص ترین وزاتخانه برای من حوزه مسکن است؛ چراکه برای آینده حوزه مسکن نگران 
هستم.وی خاطرنشان کرد: برای اجرای قانون جهش تولید مسکن، وزارت راه و شهرسازی در 
میدان کار تنهاست، نه بانک ها همکاری می کنند، نه سازمان برنامه و بودجه همکای می کند و 
مصوبات شورای عالی مسکن هم عملا اجرا نمی شود. یک ریال هم کمک بلاعوض به مسکن 

حمایتی داده نمی شود، نیاز است که آقای رئیس جمهور عنایت ویژه داشته باشند.

بودجهوزارتراهحتیکفافاتمام
160کیلومترراهآهنراهمنمیدهد!

رستمقاسمی:

تراکنشهاراجدیبگیرید
وکارتبیجانکشید!

انتصابهای»رفاقتی«و»سفارششده«
دراکثروزارتخانههاوجوددارد

نمایندهاردبیلدرمجلس:

ساز مخالف چینیها برای ساخت مسکن در ایران پرونده شیوه تامین مالی نهضت ملی مسکن از محل 
تهاتر نفت در حالی ســرانجام بسته شد که پیشتر 
چینی ها پیشنهاد رستم قاســمی برای تهاتر نفت با 

ساخت مسکن را رد کرده بودند.
بر اساس اطلاعات به دست آمده از قانون بودجه سال ۱۴0۱، هیچ 
سهمی از محل تهاتر نفت برای ساخت مسکن در نظر گرفته نشده و 
پرونده این شیوه تامین مالی پرحاشیه بسته شد. این بخشی از مطلب 
منتشر شده این روزها در برخی رسانه ها است غافل از اینکه قبل از 
اینکه مجلسی ها با این موضوع موافقت و آنرا در قانون بودجه ۱۴0۱ 
قرار دهند این چینی ها بودند که با پیشنهاد رستم قاسمی وزیر راه و 

شهرسازی مخالفت کرده بودند.
بر اساس اطلاعات به دست آمده از جداول بند »ی« تبصره یک 
قانون بودجه سال ۱۴0۱، هیچ سهمی از محل تهاتر نفت برای تامین 

مالی ساخت مسکن در نظر گرفته نشده است.
بر مبنای جزئیات بند »ی« تبصره یک قانون بودجه سال ۱۴0۱ 
دولت مکلف اســت، از طریق شرکت ملی نفت ایران در خصوص 
برنامه تقویت بنیه دفاعی و تحقیقات راهبردی دفاعی براساس ابلاغ و 
تخصیص سازمان برنامه و بودجه کشور تا مبلغ چهار میلیارد و پانصد 
میلیون )۴.500.000.000( یورو و همچنین اجرای تکالیف این قانون 
از جمله پرداخت تعهدات مربوط به طرح های دفاعی و پیشــرفت و 
آبادانی و محرومیت زدایی از محل تحویل نفت خام و میعانات گازی 
صادراتی به این اشخاص براساس قیمت روز صادراتی شرکت ملی 
نفت ایران تسویه و از طریق منابع و مصارف عمومی دولت و براساس 
جدول شماره )۲۱( این قانون با خزانه داری کل کشور، اعمال حساب 
کند.به این ترتیب پرونده تامین مالی نهضت ملی مسکن از محل تهاتر 

به طور کامل بسته شده و این طرح که پیشتر کارشناسان نسبت به 
غیر اجرایی بودن آن هشدار داده بودند، پیش از اجرا در قالب قانون 

مجلس شورای اسلامی کنار گذاشته شد.
این اقدام مجلسی ها در حالی صورت گرفته است که قبل از اینکه 
مجلسی ها آنرا رد و به قانون تبدیل کنند خود چینی ها هم با پیشنهاد 
وزارت راه و شهرســازی مخالفت کرده بودند. این مخالفت از سوی 
چینی ها در حالی به نوعی رو دست زدن به پیشنهاد رستم قاسمی 
است که تمام ســازندگان مسکن و انبوه سازان بزرگ که در پروژه 
مسکن مهر حضور داشتند بارها و بارها از حضور چینی ها در طرح 
نهضت ملی مسکن اظهار نارضایتی و به نوعی با آن مخالفت کرده 
بودند.اگر کمی به عقب بازگردیم متوجه خواهیم شد که اکثر انبوه 
سازان بزرگ تجربه خوبی در ساخت مسکن مهر پیدا کرده بودند. اما 
چرا در مسکن مهر به یکباره شاهد حضور ترکیه ای ها بودیم و اگر آن 
حضور تجربه خوبی نداشت چرا باید در نهضت ملی مسکن از چینی 
ها آنهم با تهاتر نفت آنها را پای میز مذاکره و قرارداد بکشانیم. حضور 
»کوزو« از ترکیه  در مسکن مهر پردیس و پرند به خصوص در فاز 
۱۱ پردیس بارها و بارها دچار توقف و حتی ممنوع الخروجی و ممنوع 

الورودی مدیر عامل این شرکت به ایران شده بود.
قبل از موضع رسمی وزارت راه و شهرسازی و حتی مصوبه مجلس 
شورای اسلامی در خصوص شیوه تامین مالی نهضت ملی مسکن از 
محل تهاتر نفت، علیرضا جعفری مدیر عامل شرکت عمران شهرهای 
جدید پیشتر در گفتگو با »بازار« در پاسخ به این پرسش که آیا با ورود 
خارجی ها به بحث نهضت ملی مسکن به خصوص چینی ها بحث 

تهاتر نفت در ازای ساخت مسکن در ایران جدی است و واقعیت دارد؟ 
گفت: یکی از بحث هایی که به عنوان مدیریت تهاتری در سبد تهاتر 
فعالیت های عمرانی ما در این وزارت راه و شهرسازی تعریف شده 
است استفاده از پتانسیل و ظرفیت های منابع نفتی است که بعضا 
این منابع در فرایندهای اقتصادی و مدیریت پولی و بانکی ما می تواند 

برای این حوزه در نظر گرفته شود.
وی ادامه داد: به خاطر همین مساله یک تیمی برای اینکه بتواند در 
حوزه تامین منابع از طریق مدیریت منابع نفتی اقدام کند در وزارت راه 
و شهرسازی تشکیل شده است و ما صرفا پروژه را تعریف می کنیم 
و توافقــات را با پیمانکارانی که در این حوزه اعلام آمادگی کرده اند 
انجام می دهیم. بحث تهاتری توســط تیم تخصصی در وزارت راه 
و شهرسازی دنبال می شود. ما تایید صورت وضعیت می کنیم تهاتر 

نفت را آن تیم مدیریت می کند.
حال با این مخالفت مجلسی ها به نظر می رسد که این تیم تامین 
منابع از طریق مدیریت منابع نفتی در وزارت راه و شهرسازی منحل 
شده است.اما یکی از انبوه سازان که همواره مخالفت خود را با تهاتر 
نفت و حضور چینی ها در نهضت ملی مسکن اعلام می کرد ایرج 

رهبر نایب رئیس انجمن صنفی انبوه سازان استان تهران بود.
او در پاســخ به این سوال که سرانجام مجلسی ها به این نتیجه 
رسیدند که باید با حضور چینی ها در نهضت ملی مسکن مخالفت 
کنند؟ گفت: در همــان روزهایی که این بحث حضور چینی ها در 
نهضت ملی مسکن مطرح شد بنده اعلام کردم و مخالفت خود را 
با این برنامه چندین بار در رســانه ها و حتی مسئولان ارائه کردم. 

از همان ابتدا که موضوع تهاتر نفت با مسکن مطرح شد، وزارت راه 
و شهرسازی مدعی شــد این طرح مصوبه دولت را گرفته و مجوز 
تهاتر نفت با مسکن دریافت شده است.وی با اشاره به اینکه بارها در 
جلسات خصوصی و در رسانه ها اعلام کردیم که تکنولوژی هایی که 
اعلام شده قرار است چینی ها وارد کشور کنند، سازندگان ایرانی نیز 
این توانایی را دارند افزود: از ابتدا مخالف ورود خارجی ها به ساخت و 
ساز در طرح نهضت ملی مسکن بودم حتی اگر بتوانند تکنولوژی وارد 
کشور کنند که قطعا نخواهند کرد. ایران سالهاست تکنولوژی لازم در 
بخش مسکن را دارد و تاکید ما این است که همانطور که از خارجی ها 

حمایت می شود از سازندگان داخلی نیز باید حمایت شود.
رهبر با تاکید بر اینکه با توجه به کمبود بودجه بخش ساخت و ساز 
شرکت های داخلی می توانند از موضوع تهاتر نفت استفاده کرده و در 
برابر ســرمایه گذاری خود در ساخت و ساز، نفت بگیرند و بفروشند 
خاطر نشان کرد: موافقان ورود خارجی ها به طرح نهضت ملی مسکن 
معتقد بودند که سازندگان داخلی در طرح مسکن مهر نتوانستند به 
وظایف خود عمل کنند و تمام ساخت و سازها به روش سنتی صورت 
گرفت و عملا پروژه کُند و با تاخیر پیش رفت. اما سوال ما این است 
مگر خارجی ها و شرکت ترکیه ای بدون تاخیر واحدهای مسکونی 
را تحویل نداد؟او معتقد است که انبوه سازان داخلی می توانند سازنده 
خوب مسکن باشند و واحدهای تولید شده را بفروشند. بخشی را به 
دولت برای مسکن حمایتی تحویل دهند تا از برنامه ساخت مسکن 

برای اقشار کم درآمد عقب نمانند.
به نظر می رســد با توجه به دیدار ۱0 بهمن مــاه ۱۴00 فعالان 

اقتصادی با رهبر معظم انقلاب و تاکید ایشان بر استفاده از توان داخلی 
به نظر می رسد پیش دستی کردن چینی ها قبل از اینکه مجلسی 
ها مخالفت خود را با حضور آنها در نهضت ملی مسکن در قبال تهاتر 
نفت تا حدودی جالب و به نوعی رو دست خوردن رستم قاسمی وزیر 

راه و شهرسازی باشد.
فرشــید پورحاجت دبیر کانون سراسری انبوه سازان کشور نیز در 
گفتگو با »بازار« در خصوص مخالفت مجلسی ها با ورود چینی ها 
به طرح نهضت ملی مسکن گفت: از ابتدا تمام سازندگانی که تجربه 
حضور در طرح مسکن مهر داشتند با این موضوع که چینی ها در قبال 
تهاتر نفت وارد نهضت ملی مسکن شوند مخالف بودند. اما کسی نلود 
که به این اظهارات بخش خصوصی گوش دهد. البته اینکه گفته می 
شود سازندگان داخلی در طرح مسکن مهر کُند عمل کرده بودند بی 
انصافی است.وی معتقد است که به هر حال کُند بودن طرح نهضت 
ملی مسکن به خاطر ناراحتی انبوه سازان داخلی از توجه بیش از حد 
دولت و وزارت راه و شهرسازی به شرکتهای خارجی است. هر چند 
همواره دولتی ها بحث مذاکره و دادن امتیاز بیشتر به خارجی ها را رد 
می کنند اما جسته و گریخته شنیده می شود که قرار است شرکتهای 
خارجی با آوردن تکنولوژی به ســاخت و ساز نهضت ملی مسکن 
طرحهــای بزرگی را حتی در قبال تهاتر نفت اجرا کنند. باز هم می 
گوییم که این تکنولوژی را شرکتهای ایرانی هم دارند و تنها بحث آنها 
حمایت و توجه به آنها است.در حال حاضر موضوع حضور شرکت های 
خارجی در طرح نهضت ملی مسکن کمرنگ شده و از آنجا که بخش 
خصوصی توان ساخت و ساز را دارد و تاکید ویژه مقام معظم رهبری 
بر استفاده از توان داخلی می توان گفت که موضوع تکنولوژی را می 
توان با استفاده از دانشمندان داخلی، بومی سازی و سپس اجرایی کرد.

در شرایط بدی که به واسطه شیوع ویروس کرونا و گرانی ها به وجود آمده، قوانین جدید مالیات بر 
دستگاه های پوز نیز مشکلات اصناف را افزون کرده است.

نساء کروندی؛ بازار: در شرایط بدی که به واسطه شیوع ویروس کرونا و گرانی ها به وجود آورد، صنوف مختلف انتظار کمک 
دولتی ها برای رونق بخشی دوباره بازار را داشتند، اما قوانین جدید مالیات بر دستگاه های پوز مشکلات اصناف را افزون کرد.
به گفته مسئولین مالیاتی اتصال دستگاه های پوز به سامانه اداره مالیات سبب افزایش مالیات نمی شود بلکه سبب می شود 
که صاحبان مشاغل بهتر شناسایی شوند و همچنین فرار مالیاتی نیز کاهش یابد.احمد فرامرزی در گفتگو با بازار در خصوص 
قانون جدید مالیات دستگاه های پوز، اظهار داشت: اعمال این قانون برعهده اتاق اصناف و ادارات امور مالیاتی نبوده است، 
بلکه اپلیکیشنی بر روی حساب های بانکی مردم نصب شده و مالیات حساب ها بر این اساس محاسبه می شود.وی با بیان 
اینکه افراد با مراجعه به سایت mytax.gov.ir میتوانند از میزان مالیات حساب خود اطلاع پیدا کنند، افزود: در صورت عدم 
پذیرش میزان مالیات محاسبه شده میتوانند اظهارنامه مالیاتی پر کنند.این کارشناس اقتصادی با عنوان اینکه در این قانون 
افراد به چند گروه تقسیم بندی شده اند، بیان کرد: افرادی که در سال گذشته تا سقف یک میلیارد تومان از دستگاه پوز خود 
کارت کشیده اند در گروه اول قرار گرفته و باید تا سقف پنج میلیون تومان و سه برابر بیش از سال گذشته مالیات پرداخت 
کنند.فرامرزی با اشاره به اینکه امسال در بحث مالیات دستگاه های پوز کارت به کارت و واریز به حساب محاسبه نمی شود، 
بیان کرد: اما از سال آینده تراکنش ها و واریزی ها به حساب نیز محاسبه می شود حتی افراد تحت تکفل نیز بررسی و 
از سرپرست، مالیات دریافت می شود.وی در خصوص گروه دوم تقسیم بندی شده در قوانین جدید مالیات بر دستگاه پوز، 
خاطرنشان کرد: گروه بعدی افرادی هستند که از ۱ میلیارد تا ۳ میلیارد تومان کارت از دستگاه پوز بانکی خود طی یک سال 

کشیده اند که مالیات برای این افراد تا سقف ۱0 میلیون تومان خواهد بود.این فعال اقتصادی با اشاره به اینکه گروه سوم 
افرادی هستند که بین ۳ میلیارد تا ۴ میلیارد و ۸00 میلیون تومان کارت کشیده اند، گفت: این افراد سه برابر و تا حداکثر ۱5 
میلیون تومان باید پرداخت کنند.فرامرزی با اشاره به اینکه اگر میزان استفاده از دستگاه پوز بالا بود و مالیات اعلام شده از نظر 
فرد ناعادلانه بوده باید اظهارنامه مالیات پرکند، عنوان کرد: با پر کردن اظهارنامه در صورت وجود مستندات قابل قبول مالیات 
فرد کاهش پیدا می کند.وی افزود: در سال آینده هر میزان پولی که به حساب شما یا هر یک از اعضای خانواده که واریز 
شود، مالیات آن محاسبه می شود و کسبه ای که کسب و کار آن ثبت نشده اما در سال بیش از 500 میلیون تومان پول به 
حسابش واریز شده، آن حساب مسدود و برای پاسخگویی باید به اداره مالیات مراجعه کنند.احسان عقیلی دهنوی در گفتگو 
با بازار اظهار داشت: مالیات بر درآمد شرکت ها، موسسات، بنگاه ها و کسب و کار های کوچک همواره منبعی مناسب جهت 
تامین مالی برای دولت بوده است.وی افزود: تحول قوانین نظام مالیاتی کشور گام بلندی جهت شفافیت مالی در حوزه های 
اقتصادی محسوب می شود، اقدامی که افزایش درآمد های مالیاتی، مسدود سازی بستر های فرار مالیاتی و شفافیت تراکنش 
های مالی از مهم ترین دستاورد های آن شمار می رود.این فعال اقتصادی با اشاره به اینکه شفافیت اقتصادی نیز آمار ها و 

ارقام های بنگاه های اقتصادی و کسب و کار های کوچک ملی را بهبود می بخشد و به تنظیم دقیق برنامه اقتصادی دولت 
کمک شایانی می کند، گفت: این برنامه به شکل هوشمند تراکنش های بانکی، دستگاه های کارت خوان و حساب های 
بانکی افراد را مورد بررسی های دقیق قرار می دهد، تا جایی که حتی کسب و کار های کوچک نیز در صورت حجم بالای 
تراکنش های مالی ملزم به گزارش اظهارنامه مالیاتی می شوند.عقیلی دهنوی خاطر نشان کرد: سامانه صدور فاکتورهای 
رسمی اینترنتی فاکتور های خرید و فروش نیز در حال راه اندازی بوده و موجب تسهیل شفافیت مالی در شرکت های سهامی 
می گردد و مجموعه این اقدامات در راستای پیشبرد اهداف اقتصادی تاثیر بسزایی دارد و در نتیجه آنچه روشن است دولت 
امسال به هدف مالیات در بودجه خواهد رسید.حمیدرضا رستگار در گفتگو با بازار اظهارداشت: ثبت دستگاه های پوز توسط 
اصناف به صورت گسترده انجام شد و در حال حاضر بسیاری از دستگاه ها به این سامانه متصل شده اند.وی با بیان اینکه در 
ابتدا عنوان نشد در گام بعدی بنا است چه اقدامی صورت گیرد، افزود: امسال متوجه شدیم فعالیت دستگاه های پوز ملاک 
تعیین مالیات است.رئیس کمیسیون بیمه و مالیات اتاق اصناف تهران با عنوان اینکه ضریب مالیاتی صنف مشاغل براساس 
جدول اینتا کد محاسبه می شود، بیان کرد: این موضوع سبب ایجاد اعتراض بر نحوه محاسبه از سوی صنوف مختلف به شده 
است.رستگار خاطرنشان کرد: تورم و کرونا دو دلیل اصلی مشکلاتی است که کسبه امروز با آن روبرو هستند و این انتظار می 
رفت که دولت در راستای حمایت از آنها طرح ویژه ای را اجرا و یا مالیات آنها بخشیده شود.وی گفت: امیدواریم با برنامه ریزی 
های دقیق و اصولی شاهد ایجاد آرامش در فضای کسب و کار باشیم.درست است در برخی مسائل اقتصادی از پای بست با 
مشکل روبرو هستیم و باید زیر بنایی حل شود اما برخی راهکارها شرایط را برای مشاغل مختلف با سختی روبرو کرده است، 

باید تصمیمات به گونه ای باشد که مردم روزانه فشار اقتصادی و معیشتی کمتری متحمل شوند.


